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Zápis z 12. zasedání Zastupitelstva obce Doubrava, které se konalo dne 11.09.2024 
v 16:30 hod. ve velkém sále Národního domu Doubrava 

 
Zahájení v 16:30 hod.                             Ukončení v 18:50 hod.  

 

Zahájení a procesní záležitosti  

Schůzi zahájila a řídila paní starostka, Mgr. Ing. Jiřina Ferenčíková. 

Procesní záležitosti:     

Z celkového počtu 15 členů bylo při zahájení přítomno 13 členů ZO (viz listina 
přítomných). 

Přítomni:  
Branny Vojtěch, Mgr. Ing. Ferenčíková Jiřina, Ing. Hanzel Marek, Chojnová Jolana, Mgr. 
Jasenková Radomíra, Kielkovský Jiří, Kursová Anna, Ing. Mikulová Klára, Mgr. Murycová 
Dáša, Penkalová Ivana, Piperková Gabriela, MUDr. Spurný Pavel, Ing. Vrubel Petr 

Nepřítomni: Ing. Gurányiová Kateřina, Bc. Kalina Ivo 

Paní starostka konstatovala, že zastupitelstvo obce je usnášeníschopné.  

Zapisovatelem byl určen pan Pavel Slávik. 

Ověřovatelkami zápisu byly určeny paní Jolana Chojnová a paní Ivana Penkalová. 

Paní starostka upozornila na skutečnost, že pro účely vyhotovení zápisu ze zasedání je 
prováděn zvukový záznam a rovněž videozáznam. Uvedla, že pro přihlášení občanů do 
diskuse jsou připraveny písemné přihlášky. Zároveň požádala občany, kteří se přihlásí do 
rozpravy a diskuse, aby vždy přistoupili k připravenému mikrofonu.    

Volba návrhové komise 

Do funkce předsedy návrhové komise byla navržena paní Mgr. Dáša Murycová. Paní Mgr. 
Dáša Murycová s kandidaturou souhlasila. 

Usnesení č.: 159/12/2024  
Návrh na usnesení: 

Zastupitelstvo obce Doubrava  
v o l í  
předsedou návrhové komise paní Mgr. Dášu Murycovou. 

Hlasování:  
pro – 13 

Do funkce členů návrhové komise byli navrženi pan Jiří Kielkovský a paní Mgr. Radomíra 
Jasenková. Oba jmenovaní s kandidaturou souhlasili.  

Usnesení č.: 160/12/2024 
Návrh na usnesení: 

Zastupitelstvo obce Doubrava  
v o l í  
členy návrhové komise pana Jiřího Kielkovského a paní Mgr. Radomíru Jasenkovou. 

Hlasování:  
pro – 13 

Připomínky k zápisu z minulého zasedání nebyly vzneseny.   

O slovo požádal pan Kielkovský a dotázal se, proč nebyl videozáznam z posledního zasedání 
zastupitelstva zveřejněn kompletní. Na to reagoval pan místostarosta Ing. Vrubel, že 
videozáznam nebyl kompletní z důvodu nedostatečné kapacity paměťové karty, zastupitelstvo 
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trvalo přes 3 hodiny a už se na ni více nevešlo, záznam trval 2 hodiny a 59 minut a dodal, že 
byla pořízena nová paměťová karta. Dále se pan Kielkovský dotázal, proč nebyl zmrazen 
poslední obrázek a místo chybějícího záznamu nebyl zveřejněn záznam zvukový. Na to pan 
místostarosta sdělil, že na Youtube vkládá pouze záznam pořízený z kamery. Pan Kielkovský 
reagoval, že si myslí, že by bylo menší zlo dodat zvukový záznam než to nechat takto. Pan 
místostarosta konstatoval, že v tu chvíli ho to nenapadlo, protože pracuje pouze se záznamem 
z kamery. Pan Kielkovský se následně dotázal, zda ještě existuje zvukový záznam. Do diskuse 
se zapojila paní Mgr. Murycová a sdělila, že do dneška by měl být zvukový záznam ještě 
uchován. Paní starostka se vyjádřila, že záležitost bude prověřena a podle možností řešena. 
Načež pan Kielkovský požádal o zveřejnění zvukového záznamu v případě jeho existence. 
 
Následně paní starostka seznámila přítomné s návrhem programu. 

Program: 

Zahájení a procesní záležitosti  
1. Negativní jevy a trestná činnost na území obce Doubrava (1/12Z ústně) 
2. Informace o činnosti orgánů obce (2/12Z) 
3. Návrh závěrečného účtu obce Doubrava za rok 2023 (3/12Z) 
4. Závěrečný účet Svazku měst a obcí okresu Karviná – SMOOK za rok 2023 (4/12Z) 
5. Obecně závazná vyhláška obce Doubrava o stanovení místního koeficientu (5/12Z) 
6. Plán financování obnovy kanalizací obce Doubrava (6/12Z) 
7. Informace o aktuálním stavu školství v Doubravě vč. návrhu optimalizace škol (7/12Z) 
8. Dodatek č. 3 k Dohodě o řešení střetu zájmů se společností OKD, a.s. (8/12Z) 
9. Bezúplatný převod nemovitých věcí do majetku obce Doubrava (9/12Z) 
10. Organizační záležitosti 
11. Diskuse a závěr 

 
K programu paní starostka doplnila, že přestože opakovaně nedošlo ke zvolení předsedy 
kontrolního výboru, není do dnešního zasedání zařazen bod „Volba předsedy kontrolního 
výboru“, a to s ohledem na zatím nevyužitou možnost dočasného (tj. do zvolení předsedy 
kontrolního výboru) pověření člena výboru plněním úkolů předsedy a dodala, že v případě 
zájmu je možné doplnit program dnešního zasedání o bod 2.1 Pověření člena kontrolního 
výboru plněním úkolů předsedy výboru. Následně se paní starostka dotázala přítomného člena 
kontrolního výboru pana Pavla Liberdy, zda by měl o funkci zájem. Pan Pavel Liberda sdělil, 
že zájem nemá.  
 
Paní Mgr.  Jasenková navrhla doplnění programu o bod 2.1 Zvýšení počtu členů kontrolního 
výboru zastupitelstva obce na 5 členů, se kterým bude spojeno určení členů.  

Návrh na usnesení 
Zastupitelstvo obce Doubrava 
s c h v a l u j e  
zařazení bodu 2.1 do programu 12. zasedání Zastupitelstva obce Doubrava ve znění Zvýšení 
počtu členů kontrolního výboru zastupitelstva obce na 5 členů.  

Hlasování:  
pro – 7  
proti – 0 
zdržel se – 6 (Mgr. Ing. Ferenčíková Jiřina, Chojnová Jolana, Kursová Anna, Ing. Mikulová 
                        Klára, MUDr. Spurný Pavel, Ing. Vrubel Petr) 

Usnesení nebylo přijato. 
 
Poté paní starostka požádala předsedkyni návrhové komise o přečtení návrhu usnesení. 

Usnesení č.: 161/12/2024 

Návrh na usnesení: 

Zastupitelstvo obce Doubrava po projednání   
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s c h v a l u j e   
program 12. zasedání zastupitelstva obce Doubrava konaného dne 11.09.2024 
Zahájení a procesní záležitosti 
1. Negativní jevy a trestná činnost na území obce Doubrava (1/12Z ústně) 
2. Informace o činnosti orgánů obce (2/12Z) 
3. Návrh závěrečného účtu obce Doubrava za rok 2023 (3/12Z) 
4. Závěrečný účet Svazku měst a obcí okresu Karviná – SMOOK za rok 2023 (4/12Z) 
5. Obecně závazná vyhláška obce Doubrava o stanovení místního koeficientu (5/12Z) 
6. Plán financování obnovy kanalizací obce Doubrava (6/12Z) 
7. Informace o aktuálním stavu školství v Doubravě vč. návrhu optimalizace škol (7/12Z) 
8. Dodatek č. 3 k Dohodě o řešení střetu zájmů se společností OKD, a.s. (8/12Z) 
9. Bezúplatný převod nemovitých věcí do majetku obce Doubrava (9/12Z) 
10. Organizační záležitosti 
11. Diskuse a závěr 

Hlasování:  
pro – 9  
proti – 0 
zdržel se 4 (Branny Vojtěch, Ing. Hanzel Marek, Mgr. Jasenková Radomíra, Kielkovský Jiří) 

1. Materiál č. 1/12Z Negativní jevy a trestná činnost na území obce Doubrava (ústně) 

Činnost Policie ČR na území obce Doubrava za roky 2023 a 2024 prezentoval pan npor. Mgr. 
Robert Neumann, vedoucí oddělení. Ve své pravidelné každoroční prezentaci kriminálních 
činů a přestupků zejména uvedl, že situace v naší obci je stabilní, provedl srovnání nápadu 
trestné činnosti a přestupků v letech 2023 a 2024, a to za období od ledna do srpna, kdy 
v letošním roce bylo spácháno 9 trestných činů a 41 přestupků a v předchozím roce 11 
trestných činů a 50 přestupků s tím, že převažuje majetková trestná činnost a dopravní 
přestupky. Objasněnost se pohybuje okolo 44 %. Na závěr zdůraznil, že napříč celou 
republikou roste internetová kriminalita, zejména bankovní, přičemž objasněnost těchto činů 
je velmi nízká, a sice na úrovni 3 až 4 % a apeloval na občany, aby byli velmi obezřetní při 
provádění bankovních transakcí a sdělování bankovních údajů.  

K projednávanému bodu vystoupil pan ………………….. s dotazy, zda Obvodní oddělení 
v Orlové obdrželo v nedávné minulosti podnět k řešení trestného činu spáchaného 
představiteli školy nebo školky na území Doubravy s tím, že mu stačí odpověď ano/ne a 
s jakým výsledkem a zda je obvodním oddělením koordinována činnost jejich hlídek a hlídek 
Městské policie Orlová. Pan npor. Mgr. Neumann odpověděl, že obvodní oddělení řešilo 
několik podnětů, přičemž nebylo prokázáno spáchání trestného činu ani přestupku a pokud 
jde o koordinaci přítomnosti hlídek policie, tak hlídky obvodního oddělení a městské policie 
společně neslouží, ke koordinaci dochází např. při pořádání větších akcí na území obce, 
problémy jsou řešeny operativně včetně předávání informací. 

Usnesení č.: 162/12/2024 

Návrh na usnesení: 

Zastupitelstvo obce Doubrava po projednání 
b e r e  n a  v ě d o m í  
informaci o negativních jevech a trestné činnosti na území obce. 
Hlasování:  
pro – 13 
proti – 0 
zdržel se – 0 

2. Materiál č. 2/12Z Informace o činnosti orgánů obce  

Paní starostka informovala o činnosti rady obce, zejména, že v základní škole došlo k výměně 
otopné soustavy a otopných těles dle projektové dokumentace z 11/2020, k výmalbě všech 
prostor, vyrovnání a položení nového zátěžového PVC v přízemí a opravě soklíků v 1. patře 
s tím, že práce v tělocvičně, polytechnické učebně a bezbariérovém WC ještě probíhají a 
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v říjnu by mělo dojít k ukončení projektu virtuální učebny. Dále paní starostka uvedla, že nad 
rámec povinností se rada obce rozhodla smluvně zajistit pro žáky školní spoj a že dopravcem 
pro tento školní rok byla vybrána společnost CK Dakol s.r.o., která podala nejlevnější nabídku, 
přičemž cena oproti druhé nabídce byla nižší o 35 % a dodala, že v minulosti obec poptávala 
z důvodu úzkých cest a náročnosti provádění zimní údržby minibus, což se podařilo zajistit až 
nyní. Současně zdůraznila, že obec jedná s ředitelem školy o úpravě času školní výuky 
v návaznosti na jízdní řád minibusu a že rodiče dojíždějících dětí budou o případných změnách 
včas informováni. Dále paní starostka hovořila o tom, že 16.09.2024 budou zahájeny stavební 
úpravy sociálního zázemí hasičské zbrojnice, že cca 70 % rodinných domů je napojeno na 
novou kanalizaci, přičemž žádost o finanční dar podalo 46 občanů, jedné žádosti nebylo 
vyhověno a celkem bylo poskytnuto 797.767,99 Kč. Zároveň paní starostka vyjádřila lítost, že 
některé osoby si projektovou dokumentaci nevyzvedli, a to i přesto, že zaplatili prvotní zálohu 
2.000 Kč a připojila informaci, že zkušební provoz byl kladně vyhodnocen a je možné požádat 
o kolaudaci.  
V další části pak paní starostka hovořila o přijatých finančních darech ve výši 100 tis. Kč od TJ 
Sokol a od fyzické osoby …………………………, o  smlouvě o výpůjčce uzavřené s Baníkem 
OKD Doubrava s tím, že jak obec, tak i TJ Sokol budou moci areál hřiště bezplatně užívat, o 
výběru architektonické kanceláře pro zpracování urbanisticko krajinářské koncepce obce,  o 
získaných dotacích na obecní kalendář od Nadace ČEZ ve výši 30 tis. Kč a na projektovou 
dokumentaci opravy technických zařízení v kuchyni mateřské školy od  Moravskoslezského 
kraje ve výši 126 tis. Kč a zároveň poděkovala všem 129 hlasujícím, kteří podpořili sbírku na 
zámek a dřevěnku, díky kterým obec získala částku 4.500 Kč. Z dalších záležitostí paní 
starostka ještě zmínila, že v současné době probíhá v objektu obecního úřadu výměna 
otopných těles, rozvodů vody a odpadů, že k 01.09.2024 došlo ve státním podniku Diamo 
k delimitaci, že od 01.10.2024 bude probíhat návoz hlušiny v oblasti Kozince a rekultivace 
Kotlin by měla být zahájena, pokud nedojde k nějakým problémům při výběru dodavatele, 
v měsíci říjnu tohoto roku. 
 
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------ 
V průběhu projednávání tohoto bodu v čase 1715 se dostavil zastupitel Bc. Ivo Kalina.  
Celkový stav přítomných zastupitelů 14. 
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------ 
 
V závěru svého vystoupení paní starostka odpověděla na dotaz vznesený na předchozím 
zasedání zastupitelstva panem Kielkovským ve věci kapacity parkovacích míst v centru obce, 
kterých je v současné době 23 a dodala, že s dalšími parkovacími místy se počítá podél 
komunikace z náměstí směrem k základní škole a dále v souvislosti s výstavbou dvou 
bytových domů, přičemž parkovací místa, se kterými počítalo bývalé vedení obce zůstávají 
stále v rezervě a není vyloučeno, že se k nim obec vrátí. K uvedené záležitosti ještě zmínila, 
že obec byla Ministerstvem financí upozorněna, že finanční prostředky určené pro revitalizaci 
obce jsou limitovány určenou maximální částkou, a že z důvodu případné inflace se nebude 
částka přizpůsobovat zpracovaným projektům a může se tak stát, že ani nebudou realizovány 
všechny projekty, na které byly zpracovány projektové dokumentace a dodala, že vedení obce 
udělá vše pro to, aby tomu tak nebylo.   
 
Následně se paní starostka dotázala, zda má někdo k řečenému nějaké dotazy. O slovo 
požádal pan Kielkovský a sdělil, že ho zarazil nízký počet zájemců o provozování školního 
autobusu a dotázal se, zda byli dopravci osloveni aktivně. Paní starostka uvedla, že ano, že 
adresně se rozesílaly dopravcům poptávky a dodala, že se jedná o stejný problém jako se 
zajištěním zimní údržby a že se s tímto problémem také potýkalo minulé vedení obce, a že se 
tedy nejedná o novou situaci. 
 
Dále se pan Kielkovský dotázal, jaký je rozsah prací na sociálním zázemí hasičské zbrojnice 
a kolik firem se zúčastnilo výběrového řízení. K tomu pan Slávik sdělil, že se jedná o kompletní 
rekonstrukci koupelny a toalet pro muže a ženy a že se jednalo o otevřené řízení a nabídku 
podaly 4 firmy, přičemž vše je zveřejněno na obecních webových stránkách. 
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Poté paní starostka vyzvala členy kontrolního výboru a předsedkyni Redakční rady 
Zpravodaje, zda chtějí informovat o své činnosti. Paní Mgr. Jasenková za kontrolní výbor a 
paní Ing. Mikulová za Redakční radu Zpravodaje odkázaly na přiložené materiály výborů.  
 
V další části zasedání paní starostka zmínila otázku volby předsedy kontrolního výboru a 
dotázala se, zda má někdo zájem o funkci předsedy kontrolního výboru a současně požádala 
o návrhy na předsedu, tak aby mohl být případně doplněn bod 2.1 Volba předsedy kontrolního 
výboru. Nikdo z přítomných zastupitelů neprojevil zájem o doplnění tohoto bodu. 
 
Následně o slovo požádala paní Mgr. Murycová s tím, že se chce vyjádřit k písemným 
informacím výborů a sdělila, že z písemného dokumentu Redakční rady Zpravodaje je zřejmé, 
že se v době mezi 14. a 22. srpnem výbor nesešel a předsedkyně tohoto výboru vyvinula 
osobní iniciativu, když ji vyzvala k úpravě jejího příspěvku, obsahujícího 500 znaků včetně 
mezer, zaslaného do rubriky „Názory zastupitelů“, tedy k úpravě jejího názoru. Paní Mgr. 
Murycová dále uvedla, že chtěla znát důvod a podrobnosti, a proto předsedkyni výboru 
napsala, přičemž ta se vyjádřila tak, že příspěvek je v rozporu s podmínkami zásad, konkrétně 
v bodě 10, a že vědomě uvádí nepravdy, kterými mimo jiné uráží, osočuje a pomlouvá 
starostku obce Doubrava. Dále paní Mgr. Murycová dodala, že příspěvek nakonec vyšel, ale 
že počínání paní předsedkyně považuje za zavádění cenzury do Zpravodaje, že předsedkyně 
jednala na svou pěst, bez usnesení výboru, a že si myslí, že je to ohrožování svobody 
vyjadřování, a že by z toho měla paní předsedkyně vyvodit osobní důsledky. Na to reagovala 
Ing. Mikulová, předsedkyně výboru Redakční rady Zpravodaje, s tím, že je to názor paní Mgr. 
Murycové, ale ona společně s paní Tomicovou jsou toho názoru, že obecní zpravodaj má být 
pro občany, nikoliv aby se z něho stal Blesk a pokračovala, že se jí nelíbí, že je někdo 
osočován, a je jedno kdo, jestli je to momentálně paní starostka, že Mgr. Murycová osočuje a 
uráží lidi vědomě. Dále pak Ing. Mikulová sdělila, že ji Mgr. Murycová zklamala, že vlastně 
nezná školský zákon, jak uvádí v příspěvku, a že nemá k tomu co říct, že příspěvek byl 
zveřejněn celý, takže nevidí důvod k vyvození odpovědnosti. K tomu vystoupila paní Mgr. 
Murycová a přečetla svůj příspěvek - Hrozí doubravským školám slučování se školami 
v Orlové, tak jak uvedla starostka obce v reportáži Českého rozhlasu dne 01.08.2024? Nikoliv, 
město Orlová takovéto plány nemá. Nenechte se uchlácholit dalšími nepravdami šířenými 
starostkou obce. A na jak dlouhou dobu je jmenována bez výběrového řízení paní Mgr. Jana 
Valošková ředitelkou mateřské školy Doubrava? Dle schváleného usnesení Rady obce 
Doubrava není jmenování paní Valoškové časově omezeno. Od 01.08.2024 jí začíná běžet 
šestileté funkční období. Jestliže je omezeno, tak to tam uvedeno není. Na to reagovala Ing. 
Mikulová, že paní ředitelka byla jmenována na základě § 166 odst. 10, kdy na základě tohoto 
ustanovení je jmenována na dobu určitou a že škola nemohla zůstat bez ředitele, zřizovatel 
byl v tísni. K tomu paní Mgr. Murycová sdělila, že paní Ing. Mikulová vysvětluje situaci, ale jí 
se jedná o to, že předsedkyně výboru chtěla udělat cenzuru názoru zastupitele, že jí jde o 
svobodu vyjadřování a ta je omezována.  K tomu paní Ing. Mikulová uvedla, že je to názor 
paní Mgr.  Murycové, její názor je jiný, že jen vyzvala paní Mgr. Murycovou k úpravě příspěvku, 
že se nejedná o cenzuru, že celý příspěvek byl zveřejněn a dodala, že o cenzuru by se jednalo 
až tehdy, kdyby příspěvek zveřejněn nebyl nebo byl upraven.   

K názoru paní Mgr. Murycové se připojil pan Kielkovský s tím, že názory zastupitelů by se 
neměly ani upravovat ani rušit, protože je to rubrika názory zastupitelů a pokud názor 
zastupitele splňuje podmínky pro uveřejnění, má být uveřejněn. 

Paní starostka ukončila diskusi a požádala o přečtení návrhu usnesení.  

Usnesení č.: 163/12/2024 
Návrh na usnesení: 

Zastupitelstvo obce Doubrava po projednání 
b e r e  n a  v ě d o m í   
1. Informaci o činnosti rady obce. 
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2. Informaci o činnosti kontrolního výboru. 
3. Informaci o činnosti Redakční rady Zpravodaje obce Doubrava.  

Hlasování:  
pro – 14 
proti – 0 
zdržel se – 0 
 
Paní starostka zmínila, že se znovu vrací k doplnění bodu programu 2.1 Volba předsedy 
kontrolního výboru a zeptala se, zda má někdo návrh na jeho předsedu. Vyjádřil se pouze pan 
Kielkovský s tím, že proto aby měli předsedu, navrhovali navýšení počtu členů výboru na pět, 
a pokračoval, že nechápe, proč to neprošlo, a zda to má chápat tak, že vedení obce nemá 
zájem na tom, aby byl kontrolní výbor pětičlenný. Paní starostka poděkovala panu 
Kielkovskému za jeho názor s tím, že už mu odpověděla.  

3. Materiál č. 3/12Z Návrh závěrečného účtu obce Doubrava za rok 2023  

Materiál uvedla paní starostka, že na předchozím zasedání zastupitelstva byl materiál 
projednán bez přijetí usnesení, a proto je znovu předložen k projednání. Dále pak upozornila, 
že u bodu 9 je mylně uveden rok 2022 namísto roku 2023 a požádala zastupitele, aby si 
přiložený materiál v tomto smyslu opravili.  

V rozpravě paní Mgr. Murycová sdělila, že procházela materiály rady obce a nenarazila na 
zprávu garanta u účetní závěrky základní školy, a proto se ptá, co se změnilo. Paní starostka 
odpověděla, že zpráva garanta je u materiálu přiložena. 

Před zahájením hlasování oznámili zastupitelé Kielkovský Jiří a Branny Vojtěch, že nebudou 
hlasovat.  

Usnesení č.: 164/12/2024 

Návrh na usnesení: 

Zastupitelstvo obce Doubrava po projednání 

1. s c h v a l u j e  
v souladu s ustanovením § 84 odst. 2 písm. b) zákona č. 128/2000 Sb., o obcích (obecní 
zřízení), ve znění pozdějších předpisů, Návrh závěrečného účtu obce Doubrava za rok 
2023. 

2.  b e r e  n a  v ě d o m í    
zprávu auditora o výsledcích přezkoumání hospodaření obce Doubrava za rok 2023 dle 
přílohy.  

3.  v y j a d ř u j e  s o u h l a s   
v souladu s ustanovením § 17 odst. 6 a 7 zákona č. 250/2000 Sb., o rozpočtových 
pravidlech územních rozpočtů, ve znění pozdějších předpisů, s celoročním hospodařením 
obce Doubrava za rok 2023 bez výhrad. 

Hlasování:  
pro – 8  
proti – 0 
zdržel se – 3 (Ing. Hanzel Marek, Mgr. Jasenková Radomíra, Penkalová Ivana) 
nehlasovali – 3 (Branny Vojtěch, Kielkovský Jiří, Mgr. Murycová Dáša) 
 
4. Materiál č. 4/12Z Závěrečný účet Svazku měst a obcí okresu Karviná – SMOOK za rok 
2023  

Materiál uvedla paní starostka s tím, že je povinností všech obcí a měst projednat hospodaření 
SMOOK a že hospodaření bylo přezkoumáno Moravskoslezským krajem bez výhrad.  

Usnesení č.: 165/12/2024 
Návrh na usnesení: 
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Zastupitelstvo obce Doubrava po projednání 
b e r e  n a  v ě d o m í  
celoroční hospodaření Svazku měst a obcí okresu Karviná, závěrečný účet za rok 2023 a 
zprávu o výsledku přezkoumání hospodaření svazku za rok 2023 bez výhrad (příjmy ve výši 
1.009,43 tis. Kč a výdaje ve výši 2.326,75 tis. Kč a financování ve výši 1.317,32 tis. Kč). 

Hlasování:  
pro – 14 
proti – 0  
zdržel se – 0 

5. Materiál č. 5/12Z Obecně závazná vyhláška obce Doubrava o stanovení místního 
koeficientu 

Materiál předložila paní starostka s tím, že přijetím konsolidačního balíčku, tj. zákona o 
konsolidaci veřejných financí, upravila vláda zákon o dani z nemovitých věcí, kdy se obci cca 
o 80 % zvýší příjem, ale o stejnou částku bude snížen příjem z rozpočtového určení daní.  
Schválením této obecně závazné vyhlášky obec získá téměř stejnou částku a vlastníkům 
nemovitostí se daň nezvýší, zůstane stejná jako v letošním roce. Paní starostka dále popsala 
rozdíl mezi přijetím obecně závazné vyhlášky a opatřením obecné povahy a uvedla, že 
v případě nepřijetí této vyhlášky by se vlastníkům nemovitých věcí sice daň snížila, ale 
současně by tím obec přišla o znatelný příjem do rozpočtu čítající cca 950 tis. Kč. Na závěr 
paní starostka dodala, že vyšší zpoplatnění pouze některé právnické osoby není možné. 

V rozpravě vystoupila paní Mgr. Jasenková s dotazem, zda by klesla občanům daň na úroveň 
roku 2023, kdyby tato vyhláška nebyla schválena.  K tomu paní starostka uvedla, že neví 
přesně, o kolik by daň občanům klesla, ale koeficient by klesl na 1 a vedení obce je toho 
názoru, aby byla zachována stejná výše tak, jak to upravil stát. Na toto vyjádření reagovala 
paní Mgr. Jasenková slovy o vyrovnání nerovnováhy mezi občany, kteří od obce obdrželi 
příspěvky na kanalizační přípojky s těmi ostatními tak, aby obec byla bez vyhlášky, a ostatní 
občané tak měli úlevu a nemuseli platit o tolik více. K tomu paní starostka uvedla, že by obec 
musela přistoupit ke krácení rozpočtu a např. zrušit školní autobus, protože těch 950 tisíc korun 
by v rozpočtu chybělo.   K tomu paní Mgr. Jasenková sdělila, že by se daly krátit jiné položky, 
že není třeba hned sahat na školní spoj. Do rozpravy se dále zapojila paní Mgr. Murycová a 
sdělila, že když se občané obce dívají na rozpočtová opatření rady obce, tak tam vidí, co se 
navyšuje, např. reprefond starostky, že jsou to sice malé částky, ale značně vzrostla např. 
veřejná zeleň a dodala, že občané se ji ptají, proč tak šetřila. Poté se dotázal pan Kielkovský, 
zda se tato daň každý rok zvýší o inflaci. Paní starostka odpověděla, že ano v souladu se 
zákonem, ale neznamená to automaticky, že když bude inflace ve výši 1 %, že se o to zvýší 
daň. 

Usnesení č.: 166/12/2024 
Návrh na usnesení: 

Zastupitelstvo obce Doubrava po projednání 
v y d á v á  
Obecně závaznou vyhlášku obce Doubrava o stanovení místního koeficientu pro obec, dle 
předloženého návrhu. 

Hlasování:  
pro – 9  
proti – 1 (Branny Vojtěch) 
zdržel se – 4 (Mgr. Jasenková Radomíra, Kielkovský Jiří, Mgr. Murycová Dáša, Penkalová 

Ivana) 

6. Materiál č. 6/11Z Plán financování obnovy kanalizací obce Doubrava 

Materiál uvedla paní starostka slovy, že v současné době je dle zákonné povinnosti   tvorba 
rezervy na účtu obnovy obce ve výši 738 tisíc Kč za roky 2016-2023 a dodala, že z důvodu 
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vybudování nové kanalizace v lokalitě Na Hranicích a Nová došlo k přepracování plánu 
financování obnovy. 
  
Paní Mgr. Murycová se dotázala, proč je výše pachtu tak malá. Paní starostka odpověděla, že 
smyslem bylo docílit částku stočného jako v okolních obcích, tj. regulované stočné a tomu 
odpovídá výše pachtu a dodala, že vedení obce nechce zatěžovat občany zvýšenou cenou 
stočného, a proto je výše pachtu 50 tisíc Kč.  

Usnesení č.: 167/12/2024 
Návrh na usnesení: 

Zastupitelstvo obce Doubrava po projednání 
s c h v a l u j e  
plán financování obnovy kanalizací dle přílohy č. 1 zpracovaný společností J2V services s.r.o., 
dle předloženého návrhu. 

Hlasování:  
pro – 9  
proti – 0 
zdržel se – 5 (Branny Vojtěch, Ing. Hanzel Marek, Kielkovský Jiří, Mgr. Murycová Dáša, 

Penkalová Ivana) 

7. Materiál č. 7/12Z Informace o aktuálním stavu školství v Doubravě vč. návrhu 
optimalizace škol 

K předloženému materiálu paní starostka sdělila, že paní ředitelka Mgr. Radomíra Jasenková 
byla radou obce dne 27.03.2024 potvrzena ve funkci ředitelky mateřské školy na další 6leté 
funkční období, přesto dne 07.06.2024 doručila na podatelnu obecního úřadu rezignaci na 
funkci ke dni 31.07.2024 a pokračovala, že vzhledem k délce vedeného konkursního řízení na 
ředitelku mateřské školy, které trvá minimálně 3 měsíce, někdy i déle, a s odkazem na fakt, že 
nelze neřešit situaci a nechat školku bez ředitelky, rada obce rozhodla, že využije zákonné 
úpravy školského zákona a bude na dobu určitou jmenovat paní Mgr. Janu Valoškovou, 
bývalou dlouholetou ředitelku mateřské školy, do doby vyhlášení konkursního řízení nebo 
sloučení mateřské a základní školy, přičemž tato právní skutečnost byla konzultována jak s 
Ministerstvem školství, tak i s Moravskoslezským krajem. Dále uvedla, že ministerstvo 
vyslovilo souhlas s definicí tak, jak je uvedena v usnesení rady obce a ve jmenovací listině 
paní ředitelky a ze které vyplývá, že paní ředitelka Mgr. Jana Valošková nebyla jmenována na 
dobu 6 let. Dále pak paní starostka doplnila, že pokud by nebyla ředitelka jmenována v souladu 
se školským zákonem, tak by nedošlo k jejímu zápisu do rejstříku škol vedeným 
Moravskoslezským krajem. Následně paní starostka zdůraznila, že v situaci, kdy je ze strany 
Ministerstva školství tendence ke slučování škol a jsou veřejně prezentovány informace, že 
základní školy pod 200 žáků budou slučovány s jinými školami, třeba i se školami v jiných 
městech či obcích, je žádoucí, aby si naše základní škola zachovala svou autonomii, a proto 
rada obce navrhuje sloučení mateřské a základní školy. Paní starostka dále uvedla, že při 
sloučení zůstanou v provozu obě budovy, nic se pro děti, žáky ani rodiče nebude měnit, pouze 
nastane nová právní situace, kdy obec bude mít místo dvou, jednu příspěvkovou organizaci. 
V další části svého vystoupení paní starostka hovořila o počtu dětí ve školce, kterých je 35, tj. 
maximální kapacita školky, z toho pouze 2 děti jsou přespolní, a o stavech zaměstnanců 
školky. Následně se věnovala stavu žáků v základní škole s tím, že do 1. třídy nastoupilo 15 
žáků a celkem jich v novém školním roce školu navštěvuje 111, z toho 38 žáků dojíždí z jiných 
obcí. Kapacita školy je tak naplněna cca z 50 %. Zmínila také skutečnost, že dle evidence 
obyvatel má 111 dětí ve věku 6 let až 14 let trvalý pobyt v Doubravě, což při počtu dětí 
navštěvujících školu znamená, že necelých 35 % dětí do naší školy dojíždí z okolních obcí, 
ale zhruba stejné procento našich dětí navštěvuje školy v jiných obcích. Dále hovořila o 
stavech zaměstnanců základní školy a doplnila, že rada obce schválila výjimku z nižšího počtu 
žáků, neboť zákonný limit počtu žáků ve škole s oběma stupni je 135, přičemž tohoto počtu 
v uplynulých 6 letech dosaženo nebylo a v důsledku toho obec financuje také mzdy, v letošním 
roce částkou 119.268 Kč. Dále se paní starostka věnovala popisu rozdílnosti postupu při 
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splynutí a při sloučení škol s tím, že v případě sloučení zaniká mandát ředitelky školky 
k 31.12.2024 a o personálním obsazení škol bude rozhodovat ředitel základní školy. Na závěr 
svého vystoupení paní starostka zdůraznila, že přínos sloučení škol rada obce spatřuje 
zejména ve stabilitě sloučeného právního subjektu, v kontinuitě vzdělávacího procesu, 
v efektivnější správě budov a v neposlední řadě také v efektivnější vzájemné spolupráci a 
doplnila, že i když je to v tuto dobu předčasné, tak co se týče náhradního plnění, není toto 
problém, běžně školy tyto povinnosti plní, a to buď zaměstnáním zaměstnance se zdravotním 
postižením nebo koupí výrobků či služeb od zaměstnavatelů, kteří zaměstnávají osoby se 
zdravotním postižením  nebo kombinací obou možností a že sloučením škol zcela jistě nedojde 
k navýšení provozních nákladů.  

Do rozpravy se přihlásila paní Penkalová a sdělila, že opoziční zastupitelé podali žádost, aby 
se oba ředitelé škol představili a prezentovali na zastupitelstvu své školské koncepce. Na to 
sdělila paní starostka, že to není nikde zvykem ani v Doubravě to nebylo zvykem, že se 
pokračuje v zajetém mechanismu tak, jak to nastavilo předchozí vedení obce a že bývalá paní 
ředitelka nikdy před zastupitele nevystoupila se svou prezentací školské koncepce a dodala, 
že oba noví ředitelé jsou otevřeni komunikovat s rodiči, rodiče se na ně mohou se svými dotazy 
obracet a pan ředitel školy zcela jistě seznámí se svou školskou koncepcí zaměstnance školy.  
Na slova paní starostky reagovala paní Mgr. Murycová, že nikdy v minulosti zastupitelé o 
prezentaci nepožádali. Dále reagoval pan Kielkovský s tím, že byla podána v této věci 
kvalifikovaná žádost zastupitelů, a že by se jí měla rada obce zabývat.  Na to reagovala paní 
starostka slovy, že kvalifikovanou žádost dle zákona o obcích mohou podat pouze občané 
obce. Na to reagoval pan Ing. Hanzel a uvedl, že zastupitelé jsou také občané obce a dále 
také pan Branny s dotazem na finanční úspory související se sloučením. K tomu paní starostka 
uvedla, že úspory budou marginální. Z občanů vystoupil k projednávanému bodu pan ………. 
s dotazem, zda současný ředitel školy vykonává tuto funkci pouze v Doubravě nebo i někde 
jinde, že se ve Zpravodaji dočetl, že získáme ředitele, který bude schopen vést školu i školku 
a místo toho máme ředitelku školky a půl ředitele školy. K tomu starostka uvedla, že pan Mgr. 
Tomáš Ptáček je v souladu s právním řádem ČR ředitelem základní školy v Doubravě a 
základní školy v Horních Bludovicích, kde je 1. stupeň a školka, že rada obce nemá 
kompetenci rozhodnout o sloučení škol a pokud dnes zastupitelstvo o sloučení rozhodne, 
funkce ředitelky školky skončí k 31.12.2024. Po další vzájemné výměně názorů paní starostka 
odebrala panu ………………………. slovo. Poté se ještě přihlásil pan Kielkovský a dotázal se, 
zda ředitelé byli na zastupitelstvo pozváni a účast odmítli nebo pozváni nebyli a proč nebyl 
pověřen řízením školky pan Mgr. Ptáček, který v případě schválení sloučení organizací tyto 
stejně povede. Na dotazy reagovala paní starostka, že ředitelé pozváni nebyli, vedení obce 
k tomu nevidělo důvod a pokud jde o jmenování, že tak bylo rozhodnuto.  

V souvislosti s projednávaným materiálem paní starostka požádala zastupitele, aby si 
v návrhu na usnesení v článku II. opravili datum 14.08.2002 na správné datum 07.09.2009. 

Před ukončením rozpravy paní starostka ještě odpověděla na další dotazy pana Branneho a 
pana Kielkovského. 

Usnesení č.: 168/12/2024 

Návrh na usnesení: 

Zastupitelstvo obce Doubrava po projednání  
I.  
r o z h o d l o  
dle ustanovení § 84 odst. 2 písm. d) zákona č. 128/2000 Sb., o obcích (obecní zřízení), ve 
znění pozdějších předpisů, a v souladu s ustanovením § 27 zákona č. 250/2000 Sb., o 
rozpočtových pravidlech územních rozpočtů, ve znění pozdějších předpisů:  
1.  o sloučení organizací Základní škola Doubrava, okres Karviná, příspěvková organizace, se 

sídlem Doubrava, čp. 546, IČO: 75026350 a Mateřská škola Doubrava, okres Karviná,         
     příspěvková organizace, se sídlem Doubrava čp. 496, IČO: 75026368 s účinností od 

01.01.2025. 
2. že organizace Mateřská škola Doubrava, okres Karviná, příspěvková organizace, se sídlem 
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Doubrava čp. 496, IČO: 75026368, zanikne k 31.12.2024. 
3. že přejímající organizací se stane organizace Základní škola Doubrava, okres Karviná, 

příspěvková organizace, která s účinností od 01.01.2025 změní název na Základní škola a 
Mateřská škola Doubrava, okres Karviná, příspěvková organizace, se sídlem Doubrava čp. 
546, IČO: 75026350. 

4. že všechen majetek, práva a závazky organizace Mateřská škola Doubrava, okres Karviná, 
příspěvková organizace, se sídlem Doubrava čp. 496, IČO: 75026368, přejdou dnem 
sloučení na přejímající organizaci Základní škola a Mateřská škola Doubrava, okres 
Karviná, příspěvková organizace, se sídlem Doubrava čp. 546, IČO: 75026350. 

II. 
s c h v a l u j e  
Dodatek č. 4 zřizovací listiny organizace Základní škola Doubrava, okres Karviná, příspěvková 
organizace, se sídlem Doubrava čp. 546, IČO: 75026350, ze dne 07.09.2009, ve znění 
dodatků, s účinností od 01.01.2025 dle předloženého návrhu. 
III. 
v y d á v á  
Dodatek č. 4 zřizovací listiny příspěvkové organizace dle bodu II. tohoto usnesení. 
IV.  
u k l á d á 
ředitelce slučované příspěvkové organizace Mateřská škola Doubrava, okres Karviná, 
příspěvková organizace, se sídlem Doubrava čp. 496, 735 33 Doubrava, IČO: 75026368:  
1) zabezpečit provedení účetní závěrky,  
2) splnit příslušné daňové povinnosti, 
3) převést zůstatky na bankovních účtech na bankovní účet přejímající organizace, 
4) zrušit bankovní účty u peněžních ústavů, 
5) provést inventarizaci majetku, pohledávek a závazků, které příspěvková organizace užívala 
k plnění svých úkolů, a to ke dni 31.12.2024, 
6) předat majetek svěřený do správy přejímající organizaci, 
7) zabezpečit další úkony související se sloučením příspěvkové organizace. 

T: 31.12.2024 
Zodpovídá: Mgr. Jana Valošková  
V.  
u k l á d á   
Obecnímu úřadu Doubrava, hospodářsko správnímu odboru zabezpečit veškeré úkoly 
spojené se zrušením příspěvkové organizace Mateřská škola Doubrava, okres Karviná, 
příspěvková organizace, se sídlem Doubrava čp. 496, 735 33 Doubrava, IČO: 75026368. 

T: 31.12.2024 
Zodpovídá: Mgr. Miroslava Šmídová 

Hlasování:  
pro – 10  
proti – 1 (Mgr. Jasenková Radomíra) 
zdržel se – 3 (Branny Vojtěch, Ing. Hanzel Marek, Mgr. Murycová Dáša) 

8. Materiál č. 8/12Z Dodatek č. 3 k Dohodě o řešení střetu zájmů se společností OKD, 
a.s. 

Materiál předložila paní starostka s tím, že tak jako každým rokem i letos je předložen ke 
schválení dodatek k pokračující těžbě kalů na území obce do 31.12.2025, přičemž dodatkem 
č. 3 se navíc navyšuje o 10 % příspěvek na rozvoj a obnovu obce, tj. na částku 550 tis. Kč. 

Usnesení č.: 169/12/2024 
Návrh na usnesení: 

Zastupitelstvo obce Doubrava po projednání 
1 .  s c h v a l u j e  
     uzavření Dodatku č. 3 k Dohodě o řešení střetu zájmů mezi obcí Doubrava a společností 

OKD, a.s. se sídlem čp. 1077, 735 34 Stonava, IČO: 05979277, dle předloženého návrhu. 
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2 .  p o v ě ř u j e  
starostku obce k podpisu Dodatku č. 3 k Dohodě o řešení střetu zájmů. 

Hlasování:  
pro – 12  
proti – 0 
zdržel se – 2 (Branny Vojtěch, Kielkovský Jiří) 

9. Materiál č. 9/12Z Bezúplatný převod nemovitých věcí do majetku obce Doubrava 

Materiál předložila paní starostka s tím, že se jedná o majetek Baníku OKD Doubrava z. s., 
který se aktuálně nachází na pozemcích obce Doubrava, přičemž se jedná o narovnání 
majetkoprávních vztahů, kdy dle občanského zákoníku by měl být stejný vlastník pozemku i 
budov na nich stojících, a dodala, že v užívání areálu hřiště se pro Baník OKD nic nemění, 
bude mít s obcí uzavřenou smlouvu o výpůjčce. 

V rozpravě vznesla dotaz paní Mgr. Jasenková, na základě jakého titulu bude moci Baník 
žádat o dotace, když bude majetek převeden na obec. Na to odpověděla paní starostka, že na 
základě smlouvy o výpůjčce.  K projednávanému bodu podotkla paní Penkalová, že obec se 
bude starat o údržbu, což bude stát nějaké peníze. K tomu paní starostka uvedla, že Baník 
v minulosti žádal obec o dotace, ze kterých hradil i údržbu a že spolek si je vědom toho, jaký 
má obec rozpočet.     

Usnesení č.: 170/12/2024 
Návrh na usnesení: 

Zastupitelstvo obce Doubrava po projednání 
s c h v a l u j e  
bezúplatný převod nemovitých věcí – objektů, které se nacházejí na parcel. č. 172/2, parcel. 
č. 172/3 a parcel. č. 172/4, všechny v k. ú. Doubrava u Orlové, zapsaných na LV č. 709 
vedeném Katastrálním úřadem pro Moravskoslezský kraj, Katastrální pracoviště Karviná, 
z vlastnictví Baníku OKD Doubrava z.s., IČO: 44937865, se sídlem čp. 685, 735 33 Doubrava, 
do vlastnictví obce Doubrava, dle předloženého návrhu. 

Hlasování:  
pro – 13  
proti – 0  
zdržel – 1 (Penkalová Ivana) 

10. Organizační záležitosti 

Paní starostka informovala o vývoji nezaměstnanosti s tím, že k 31.08.2024 bylo v okrese 
Karviná k dispozici 1 284 volných pracovních míst, největší poptávka je po profesích zedníci, 
kamnáři, dlaždiči a montéři suchých staveb, obsluha důlních zařízení včetně horníků, řidiči 
nákladních automobilů, tahačů a speciálních vozidel a připojila informaci, že Doubrava má 81 
uchazečů o zaměstnání. Dále paní starostka pozvala přítomné na odhalení busty Sokola a 
legionáře Jana Čapka, které proběhne v sobotu 28.09.2024 od 1400.  

Pan Kielkovský se dotázal, zda rezignace pana Brejdy na mandát zastupitele není překážkou 
pro výkon funkce předsedy komise pro hornickou činnost a rekultivace a zda tato rezignace 
není důvodem toho, proč se komise neschází. Paní starostka odpověděla, že toto je možné a 
že jedním důvodem je delimitace státního podniku Diamo a druhým důvodem je skutečnost, 
že není v tuto chvíli co projednávat.   

Paní Mgr. Murycová se dotázala, proč nebyla vrácena zpět tabule naučné stezky k dřevěnce. 
Paní starostka odpověděla, že nebylo se zachováním dřevěnky počítáno, z toho důvodu 
nastaly při rekultivaci záplavy, načež poté došlo k novému zpracování projektové 
dokumentace a dodala, že nejprve bude započata rekultivace a poté bude tabule umístěna 
zpět.  
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Paní Mgr. Murycová se dále dotázala v souvislosti s kolaudací kanalizace, kdy bude 
odstraněna chránička. Na tento dotaz odpověděl pan Slávik, že o jejím umístění ví a bude 
odstraněna.  
 
11. Diskuse a závěr 

Pan ……………………….. se dotázal, jaká je v České republice výše odměny pro majitele 
pozemku za věcná břemena v místech kanalizace. Na to odpověděl pan Slávik, že kanalizace 
ještě není hotova, geometrické plány pro vymezení věcných břemen jsou připravené, ale 
jednat se o nich bude, jakmile bude znám termín kolaudace.  

Dále se pan ……………………………… dotázal, jak je to s občany, kteří se nepřipojili ke 
kanalizaci a je podezření, že vypouští splašky do přírody. Na tento dotaz reagoval pan Slávik 
s tím, že k řešení těchto věcí je věcně příslušný vodoprávní úřad Městského úřadu v Orlové a 
doporučil mu, aby se prvotně telefonicky dotázal, jaké podklady je potřeba k podání podnětu 
k zahájení správního řízení předložit, např. vzorky vody z předešlé a ze současné doby, než 
tak učiní. 

Poté paní starostka diskusi ukončila a požádala předsedkyni návrhové komise o přečtení 
zprávy návrhové komise.     

Zpráva návrhové komise: 

Návrhová komise posoudila průběh dnešního zasedání zastupitelstva s tímto závěrem:  
1. Návrhová komise sděluje, že v průběhu jednání zastupitelstva obce nebyly návrhové 

komisi doručeny žádné návrhy na změny nebo úpravy přijatých usnesení z dnešního 
zasedání, ani nové návrhy na usnesení, o kterých by mělo zastupitelstvo jednat 
a hlasovat.  

2. Návrhová komise konstatuje, že usnesení k jednotlivým bodům programu projednaným 
na dnešním zasedání zastupitelstva byla platně přijata.  

 
Po přečtení zprávy paní starostka poděkovala za pozornost a ukončila zasedání zastupitelstva 
obce. 
 
 
Zapsal: Pavel Slávik 
  
Dne 23.09.2024 
 
Ověřovatelky zápisu    Jolana Chojnová ............................................................. 
 
 

Ivana Penkalová        ............................................................. 
 
 
 
 
 
 
Mgr. Ing. Jiřina Ferenčíková 
starostka obce Doubrava  
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